

淡江大學 101 學年度第 1 學期課程教學計畫表

課程名稱	全球治理概論	授課 教師	安 娜 RUDAKOWSKA, ANNA
	GLOBAL GOVERNANCE		
開課系級	語言四 A	開課 資料	必修 單學期 2學分
	TPAXB4A		
系 ( 所 ) 教 育 目 標			
<p>一、培養學生英語文能力與溝通技巧。</p> <p>二、發展獨立研究與終身學習之素養。</p> <p>三、提升文化意識與發揮社會功能。</p>			
系 ( 所 ) 核 心 能 力			
<p>A. 具英語基礎溝通的能力。</p> <p>B. 具英語實務應用的能力。</p> <p>C. 具解決問題與終身學習的能力。</p> <p>D. 具英語文獨立研究基本能力。</p> <p>E. 具理解與分析文化的能力。</p> <p>F. 具領導與團隊合作的能力。</p>			
課程簡介	<p>本課程： 旨在探討在二十一世紀全球生活的治理方式，以下四個部分組成： 第一部分介紹世界政治性質的變化的性質，並解釋國際關係研究理論如何描述這一進程。 第二部分側重於理解全球治理的核心概念。 第三部分討論全球治理進程中各種參與其間的利益相關者的問題。 第四部分探索全球治理中的熱點議題。</p>		
	<p>This course is about understanding the way in which global life is governed in the twenty-first century. It consists of four parts: PART 1 introduces students to the changing nature of the world politics and explains the theoretical attempts in the study of the International Relations to capture these processes. PART 2 focuses on the concepts central to understanding global governance. PART 3 discusses the involvement of various governance stakeholders in issues and processes of global governance. PART 4 turns to the selected issues of global governance.</p>		

本課程教學目標與目標層級、系(所)核心能力相關性

一、目標層級(選填)：

- (一)「認知」(Cognitive 簡稱C)領域：C1 記憶、C2 瞭解、C3 應用、C4 分析、C5 評鑑、C6 創造
- (二)「技能」(Psychomotor 簡稱P)領域：P1 模仿、P2 機械反應、P3 獨立操作、P4 聯結操作、P5 自動化、P6 創作
- (三)「情意」(Affective 簡稱A)領域：A1 接受、A2 反應、A3 重視、A4 組織、A5 內化、A6 實踐

二、教學目標與「目標層級」、「系(所)核心能力」之相關性：

- (一)請先將課程教學目標分別對應前述之「認知」、「技能」與「情意」的各目標層級，惟單項教學目標僅能對應C、P、A其中一項。
- (二)若對應「目標層級」有1~6之多項時，僅填列最高層級即可(例如：認知「目標層級」對應為C3、C5、C6項時，只需填列C6即可，技能與情意目標層級亦同)。
- (三)再依據所訂各項教學目標分別對應其「系(所)核心能力」。單項教學目標若對應「系(所)核心能力」有多項時，則可填列多項「系(所)核心能力」。(例如：「系(所)核心能力」可對應A、AD、BEF時，則均填列。)

序號	教學目標(中文)	教學目標(英文)	相關性	
			目標層級	系(所)核心能力
1		To let students understand the basic concepts related to global governance	C2	ABCDEF
2		To demonstrate to students how the global governance works in practice	C5	ABCDEF

教學目標之教學方法與評量方法

序號	教學目標	教學方法	評量方法
1		講述、討論	紙筆測驗、上課表現
2		講述、討論、問題解決	紙筆測驗、報告、上課表現

本課程之設計與教學已融入本校校級基本素養

淡江大學校級基本素養	內涵說明
◆ 全球視野	
◆ 洞悉未來	
◆ 資訊運用	
◆ 品德倫理	
◆ 獨立思考	
◆ 樂活健康	
◆ 團隊合作	
◆ 美學涵養	

授課進度表

週次	日期起訖	內容 (Subject/Topics)	備註
1	101/09/10~ 101/09/16	Introduction to the Course	
2	101/09/17~ 101/09/23	The Nature of Global Affairs and the Demand for Global Governance	
3	101/09/24~ 101/09/30	The Theory of International Relations and the Value Added of Global Governance	
4	101/10/01~ 101/10/07	Understanding Global Governance: Theories and Definitions	
5	101/10/08~ 101/10/14	Understanding Global Governance: Actors, Arenas and Steering Mechanisms	
6	101/10/15~ 101/10/21	Understanding Global Governance: Actors, Arenas and Steering Mechanisms	
7	101/10/22~ 101/10/28	Case Studies: Global Actors	
8	101/10/29~ 101/11/04	Public and Private Entanglements in Global Governance	
9	101/11/05~ 101/11/11	Review Session	
10	101/11/12~ 101/11/18	期中考試週	
11	101/11/19~ 101/11/25	Public Policy Networks and Partnership	
12	101/11/26~ 101/12/02	The Changing Nature of Global Security and its Challenges to Global Governance	

13	101/12/03~ 101/12/09	Review Session and Global Governance in the News	
14	101/12/10~ 101/12/16	Global Governance in Trade and Finances	
15	101/12/17~ 101/12/23	Global Governance in Crisis	
16	101/12/24~ 101/12/30	Review Session	
17	101/12/31~ 102/01/06	New Year's Day: No Classes	
18	102/01/07~ 102/01/13	期末考試週	
修課應 注意事項	<p>1. Don't be late for the class. If you are late more than 20 minutes, I will consider it as an absence.</p> <p>2. Most of the classes will begin with short quizzes. Each of them will ask two simple questions (each question - one point). If you do not attend the class, you can write the quiz during my office hours, but only two times.</p> <p>5. Beverages are allowed but no food in the class.</p> <p>6. Turn off your mobile phone or turn it to vibration before the class.</p>		
教學設備	電腦、投影機		
教材課本	<p>J. Whitman (ed.) (2009) Palgrave advances in Global Governance (selected chapters)</p> <p>R. Wilkinson (ed.) (2005) The Global Governance Reader (selected chapters)</p>		
參考書籍			
批改作業 篇數	1 篇 (本欄位僅適用於所授課程需批改作業之課程教師填寫)		
學期成績 計算方式	<p>◆出席率： 20.0 %   ◆平時評量：20.0 %   ◆期中評量：20.0 %</p> <p>◆期末評量：20.0 %</p> <p>◆其他〈Presentation〉：20.0 %</p>		
備 考	<p>「教學計畫表管理系統」網址：<a href="http://info.ais.tku.edu.tw/csp">http://info.ais.tku.edu.tw/csp</a> 或由教務處首頁〈網址：<a href="http://www.acad.tku.edu.tw/index.asp/">http://www.acad.tku.edu.tw/index.asp/</a>〉教務資訊「教學計畫表管理系統」進入。</p> <p><b>※不法影印是違法的行為。請使用正版教科書，勿不法影印他人著作，以免觸法。</b></p>		